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עו"ד יגאל ספרבר: זוהי ישיבת פתיחה. ועדת חדלות פירעון  כלל לא הייתה פעילה בשנים האחרונות. בעזרתכם, 

בכוונתי לשנות את המצב ולהחיות את פעילות הוועדה לטובת עורכי הדין שעוסקים בתחום במחוז.

החזון ומטרות הועדה: להעלות את הרמה המקצועות של עורכי הדין במחוז ירושלים ולקיים קשר עם גורמים 

שונים כדי לקדם נושאים חשובים בתחום חדלות פירעון במחוז ירושלים. 

אני מעדכן אתכם כי לצורך קידום המטרות שהצגתי כבר נעשו כמה דברים: 

הקמת רשימה תפוצה של פסיקה בתחום חדלות פירעון בסיוע של ספרנית בית משפט השלום, הגב' חנה לבקוב.  .1

מדי שבוע אנו מפיצים פסיקה וחדשות משפטיות לכ-200 עורכי דין שעוסקים בתחום. מדובר בפסיקה אך ורק 

בתחום חדלות פירעון, כאשר למייל שנשלח מצורף סיכום של אותו פסק הדין. כמעט מדי יום יש מצטרפים 

חדשים לרשימה. 

רשימת תפוצה זו נותנת לנו פלטפורמה רחבה להעברת מסרים שונים לעורכי דין בתחום.

השתלמות תעודה "חדלות פירעון בעידן של משברים גלובליים". מדובר בהשתלמות עומק של  10 מפגשים.  .2

השתלמות זו  נדחתה ליום-08/01/2024. מדובר בהשתלמות איכותית מאוד, שכוללת תכנים חשובים. גויסו 

מרצים מעולים, לרבות שופטים. אני רוצה להביע תודה והערכה רבה לרכזים אקדמיים של ההשתלמות עו"ד 

גיל אפרתי (יו"ר משותף ש הועדה) וכבוד הרשם טדי ארז. 
 

טיפול בתיקים בהם התבטלו דיונים בתקופת החירום. מדובר במאות רבות של תיקים. אני ועו"ד בן זריהן  .3

התחלנו לחשוב על בעיה זו עוד בתחילת המלחמה, כאשר כבר אז היה ברור שיצטבר עומס רב בבית המשפט. 

התחלנו לדבר עם גורמים שונים. בתי המשפט בכל הארץ נתנו החלטות שמחייבות צדדים לנהל דו-שיח ולנסות 

לסגור את התיקים בהסכמה וללא קיום דיון במתן צו שיקום כלכלי. הממונה הוציא הנחיה כיצד לטפל 

בתיקים אלה לכלל הנאמנים בארץ. 

עם זאת, התעוררה בעיה נוספת שלא נמצא לה פתרון. ביותר ממחצית התיקים היחידים מיוצגים על ידי 

הלשכה לסיוע המשפטי. שכרם של עורכי הדין נקבע לפי תעריפי הלשכה. ישנו פער משמעותי בין התשלום בגין 

הגשת הבקשה לבין תשלום בגין נוכחות בדיון. לאחר פגישה עם נציגת הסיוע, עו"ד איילת שוורץ (אחראית על 

תחום חדל"פ בלשכה לסיוע המשפטי), הצלחנו לפתור את הבעיה. על פי הנחיה חדשה שיצאה אתמול 

(27/11/2023) עורכי הדין מטעם הסיוע יהיו זכאים לשכר הולם. במצבים אלה ייחשב שכרם כשכר בגין עריכת 

הסכם שהוא גבוה מזה שמשולם בגין התייצבות לדיון. 

מעדכן שבמקביל יצרנו מנגנון של שיתוף פעולה עם הלשכה לסיוע המשפטי בתחום חדל"פ. נמשיך לשתף פעולה 

עם הלשכה לסיוע המשפטי ונצרף את עו"ד רסאס פחרי כנציג קבוע מטעמם לוועדת חדלות פירעון. 

אני רוצה בהזדמנות זו לומר תודה ולהביע הערכה רבה לעו"ד איילת שוורץ על שיתוף הפעולה ועל הסיוע.   



שיתוף פעולה עם אגף לתעסוקה בעיריית ירושלים  ושילוב היחידים המצויים בהליך חדל"פ במעגל העבודה.   .4

עוד לפני כשנה יצרנו קשר טוב עם אגף התעסוקה של עיריית ירושלים. מדובר באגף גדול עם תקציבים 

שתפקידו לסייע לתושבי ירושלים להשתלב במעגל עבודה. שוחחנו כמה וכמה פעמים עם הנהלת האגף בנושא 

של שילוב היחידים ממזרח ירושלים במעגל עבודה. מדובר באוכלוסייה מורכבת שמסיבות שונות אינה מצליחה 

להשתלב במעגל עבודה מסיבות שונות. 

המטרה של המיזם הזה היא ליצור מנגנון של תמריצים שונים במסגרת בהליך חדל"פ ליחידים כדי לסייע להם 

למצות את כושר ההשתכרות וזאת בשיתוף פעולה של אגף התעסוקה של העירייה. 

הלשכה לסיוע המשפטי רואים עניין רב במיזם הזה. המשך קידום המיזם דורש שיתוף פעולה עם הממונה ובית 

המשפט.  נפעל יחד לקידום המיזם. 

חברי הועדה: יש חשיבות להפצת הרעיון על התעסוקה- יכול להשפיע על תוכניות פירעון ולהביא לשיקום החייבים.

עו"ד בן זריהן: אני רוצה להציג בעיה נוספת שקשורה למחוז ירושלים והדרך שבה אנו פועלים כדי להביא אותה 

לידי הפתרון. 

יש עומס אדיר בבית משפט השלום על כבוד השופטת חווי טוקר שמטפלת לבד בתיקי חדל"פ של היחידים במחוז. 

על פי הבדיקה שערכתי, כבוד השופטת טוקר מטפלת בכ-3000 תיקי חדל"פ וזאת בערך פי 2 מכמות התיקים 

שמטפלים שופטי חדל"פ במחוזות אחרים. 

עומס אדיר על חוי טוקר. (3000 תיקים במקביל- פי 2 מהתיקים שיש לשופטי חדל"פ במחוזות אחרים). על אף 

העומס, כבוד השופטת טוקר מטפלת בתיקים באופן מקצועי ביותר ומקפידה על קביעת דיונים על פי אמות מידה 

שנקבעו בחוק. 

מוצע להוציא נייר עמדה מטעם הוועדה שיחולק לשני נושאים: הבעת  הערכה לכבוד השופטת חווי טוקר  על 

התפקוד וקריאה לשיווין התקן עוד לפני כינוס הוועדה לבחירת שופטים. 

בשבוע הבא מתוכננת פגישה עם נשיא בית משפט השלום בירושלים, כבוד השופט שמואל הרבסט, בעניין.

חברי הועדה: מסכימים ומסמיכים את עו"ד בן זריהן להוציא נייר עמדה בנושא זה לכבוד הנשיא. 

עו"ד יגאל ספרבר: כחלק מתוכנית הסברה והפצת מידע, מוצע להקים ערוץ ב"טיק-טוק" שקהל היעד שלו יהיה 

עורכי הדין שעוסקים בתחום חדל"פ. הרעיון הוא להוציא סרטונים מקצועיים קצרים עם חדשות משפטיות בתחום 

חדל"פ. מוצע להטיל משימה חשובה זו על עו"ד שלומי ברדוגו שיש לו ניסיון רב בזה. עו"ד ברדוגו מנהל בהצלחה 

ובאופן מקצועי ערוץ "טיק-טוק" משלו שקהל היעד שלו הם לקוחותיו. יש לו הרבה עוקבים והערוץ זוכה לחשיפה 

רבה.  

חברי הועדה: מסכימים לקידום הרעיון בתיאום ובשיתוף פעולה עם לשכת עורכי הדין.  

עו"ד שלומי ברדוגו: מסכים לקחת על עצמי משימה זו. 

הישיבה ננעלה. 

הפרוטוקול נרשם ע"י עו"ד רמה רווה 
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